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خبر خارجی خبر داخلی

گاتزتا: 
حالا نوبت طارمی است

اینتر در دومین بازی خود از مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
اروپا، به مصاف ستاره سرخ بلگراد می رود. روزنامه گاتزتا در 
شماره امروز و در مطلبی با تیتر طارمی و زیلینسکی، نوبت 
مقابل  قدرتمند.  شروعی  برای  تجربه  و  گلزنی  شماست؛ 
ستاره سرخ، اولین پیروزی اروپایی در انتظار است. سیمونه 
اینزاگی حتی به آرناتوویچ فکر می کند، اما در اروپا به روحیه 
قهرمانی نیاز است. گزارشی را پیرامون ترکیب امشب اینتر 

نوشته و آورده است:
زمانی ستاره سرخ نماد فوتبال یوگسلاوی، برزیل اروپا بود. 
استویکوویچ.  یوگوویچ،  پانچف،  پروسینچکی،  ساویچویچ، 
جام  فینال  داشت.  ترسناک  جوی  ماراکانا  ورزشگاه 
باشگاه های اروپا 1991 با پیروزی در ضربات پنالتی مقابل 
مارسی و بعد از آن قهرمانی در جام بین قاره ای. اما پس از 
آن، ستاره به نزول افتاد و دیگر در آسمان اروپا ندرخشید. 
به  بالکانیزه شد و صربستان  ناپدید شد، یوگسلاوی  شرق 

حاشیه رانده شد.
ستاره سرخ که همیشه در لیگ داخلی سلطه داشت، هیچ گاه 
از مرحله گروهی عبور نکرد و تمام 9 بازی خارج از خانه اش 
اروپا  قهرمانان  لیگ  به  باشگاه ها  جام  تبدیل  زمان  از  را 
نباخته  اروپا در خانه  در  اخیر خود  بازی  در 9  اینتر  باخت. 
ستاره  است.   »9 عدد  »آزمون  این  می رسد  نظر  به  است. 
سرخ در بازی اول 1-۲ به بنفیکا در خانه باخت و اکنون با 
اینتر، فینالیست ۲۰۲۳ و یکی از مدعیان اصلی، روبرو است. 
سرنوشتش مشخص به نظر می رسد. اما امشب چه اینتری 

خواهیم دید؟
اینزاگی نیز مانند همه از وضعیت و عملکرد این شروع فصل 
شگفت زده شده است. دو تساوی و یک شکست )در دربی( 
در لیگ، هفت گل خورده. سال گذشته در همین زمان، با 
اینتر  استانبول،  در  منچسترسیتی  با  نزدیک  مسابقه  انرژی 
مثل یک کشتی جنگی بود: پنج پیروزی از شش بازی در 
سری آ، و فقط سه گل خورده )تا پایان نیم فصل اول تنها 

9 گل می خورد(.
قبل  و  می داد  نشان  را  خود  غیرقابل شکست  قدرت  تیم، 
به صورت  بازیکنان  می ترساند.  را  حریفان  بازی،  شروع  از 
خودکار حرکت می کردند و از عادت های فصل اول اینزاگی 
فراتر رفته بودند: حرکت سریع و پیچیده با توپ، دو یا حتی 
سه هافبک بازی ساز )و یک بارلا که به بلوغ رسیده بود(، 
به  باستونی  و  نمی شدی  نزدیک  آن  به  تقریباً  که  دفاعی 
تحول  یک  این  می آمد.  جلو  به  اضافه  وینگ  یک  عنوان 

بازی سازی بود که در اروپا ستایش می شد.
آن قدرت های خارق العاده ناپدید نشده اند، اما کمی ضعیف تر 
شده اند. انگار اینتر دیگر نمی تواند آن تمرکز شدید را برای 
دریافت  تیم  که  گل هایی  کند.  حفظ  دقیقه   9۰ تمام 
اوغلو،  بازی چالهان  در  الهام بخشی  و  بوده  تکراری  کرده، 
مخیتاریان و لائوتارو تا بازی مقابل اودینزه وجود نداشت. 
با این حال، پیروزی ۴-۰ مقابل آتالانتا و تساوی به سبک 
و  افت طبیعی  فقط یک  این  داد که  نشان  با سیتی  قدیم 

انسانی است.

تراژدی و کمدی توأمان روی نیمکت النصر:
نزديک بود گل رونالدو

يک فوتباليست را بکشد!
لیگ  گروهی  مرحله  دوم  دور  از  زیبا  دیداری  در  النصر 
نخبگان آسیا، موفق شد با نتیجه دو بر یک از سد الریان 
به  پیکارها  این  در  را  خود  پیروزی  نخستین  و  کرده  عبور 
برای میزبان  مانه و کریستیانو رونالدو  برساند. سادیو  ثبت 
گلزنی کردند که البته گل فوق ستاره پرتغالی منجر به اتفاق 

عجیبی روی نیمکت این تیم شد.
در شرایطی که بازیکنان النصر پس از گل رونالدو مشغول 
بازیکنان  فریادهای  ناگهان  بودند،  شادی  و  جشن  برپایی 
روی نیمکت النصر، توجهات را به خود جلب کرد. موضوعی 
که حتی منجر به توقف چند دقیقه ای مسابقه شد و پزشکان 
بازیکنان  از  یکی  وضعیت  به  تا  شدند  جمع  نیمکت  کنار 

النصر رسیدگی کنند.
اکنون روزنامه الریاضیة ابعاد جدیدی از این اتفاق را اعلام 
کرده و نوشته است که شادی پس از گل دوم تیم فوتبال 
النصر مقابل الریان قطر، برای سالم النجدی، مدافع تیم، به 
مصدومیت ناگهانی منجر شد. او به دلیل این آسیب، توسط 
کادر پزشکی از زمین به رختکن تیمش در ورزشگاه الاول 

پارک منتقل شد.
بر اساس گزارش های دریافتی از منابع الریاضیة، النجدی که 
در دقیقه ۳۵ بازی تعویض شده بود، پس از گل کریستیانو 
در حال جشن  و  بلند شد  نیمکت  از  دقیقه ۷۶  در  رونالدو 
گرفتن بود که سرش به شدت با بالای نیمکت برخورد کرد. 

این برخورد باعث بیهوشی او برای چند دقیقه شد.
داور استرالیایی، شون ایوانز، متوجه وضعیت او شد و بازی 
با  او  بیاید. سپس  به هوش  النصر  مدافع  تا  کرد  متوقف  را 
تیم  پزشکی  کادر  توسط  و  منتقل شد  رختکن  به  برانکارد 
به  نیازی  که  شد  بررسی، مشخص  از  پس  گردید.  معاینه 

انتقال او به بیمارستان نیست.
النجدی در نهایت به همراه یکی از اعضای کادر پزشکی، 
پیاده از ورزشگاه خارج شد. استفانو پیولی، سرمربی ایتالیایی 
اعلام  رسانه های خارجی  از  یکی  با  در مصاحبه ای  النصر، 
کرد: »بازیکن دچار افزایش فشار خون شده و ما وضعیت او 

را پیگیری خواهیم کرد.«

سينا صنعت ايذه نماينده ايران
در مسابقات بين المللی

کشتی فرنگی ارمنستان
تیم کشتی فرنگی نوجوانان سینا صنعت ایذه برای حضور در 

مسابقات بین المللی عازم ارمنستان شد.
هاروتیون  یادبود  فرنگی  کشتی  المللی  بین  های  رقابت 
در  مهرماه   1۳ تا   11 از  مناتساکانیان  آلبرت  و  خاچاتریان 
صنعت  سینا  که  شود  می  برگزار  ارمنستان  ایروان  شهر 
حضور  تورنمنت  این  در  ایران  نماینده  عنوان  به  ایذه 
خواهد داشت. به گزارش ایسنا، محمد امین آذرپیرا، مهیار 
بدرالدینی،  احمد  امیدیان،  بنیامین  قدیمی،  علی  ولی،  شاه 
بویری،  حسام  مهمدی،  معراج  محمد  احمدی،  کیارش 
ابوالفضل صحت،  اسماعیلی،  امیرحسین  مقصودی،  یزدان 
امیرمسعود درویشی و آریو فرجی، فرنگی کاران خوزستانی 

در این رقابت ها هستند.
همچنین پویا بویری و اسماعیل حیدریان به عنوان مربی 
و احمد احمدزاده به عنوان سرپرست، اعضای کادرفنی تیم 

سینا صنعت ایذه هستند.

بازیکن سابق استقلال  ملاثانی   :
فوتباليست های خوزستانی

خانه نشين شده اند!
علی  می گوید  ملاثانی  استقلال  فوتبال  تیم  سابق  بازیکن 
رغم این که امتیاز تیم واگذار شده است اما هنوز مطالبات 

خود را دریافت نکرده ایم.
امین بساطی در گفت و گو با ایسنا، اظهارکرد: بازیکن سابق 
استقلال ملاثانی هستم ولی هنوز حق و حقوقم را از این 
شد،  واگذار  هرمزگان  به  آن  امتیاز  هم  امسال  که  باشگاه 
دریافت نکرده ام. حتی پیش از این به سایر بازیکنان گفته 
بودند که باید طلب خود را ببخشید. این همه سال زحمت 

کشیدیم، بعد هم این داستانِ تمام تلاش هایمان است.
از پولی  اما  امتیاز ملاثانی فروخته شد  ادامه داد: اگرچه  او 
که نصیب مسئولان باشگاه شد، حق و حقوق ما بازیکنان 
پرداخت نشده است. تیم به صورت شخصی اداری می شد و 
متاسفانه هیچ کمکی هم از سوی مسئولان استانی به تیم 
نمی رسید یا اگر هم کمک می شد، خیلی کم بود. پولی هم 
که به دست ما می رسید حتی جوابگوی خرید یک مکمل 
آینده  که  می شدیم  مصدومیت هایی  دچار  بعد  و  نبود  هم 

ورزشی مان را تحت شعاع قرار می داد.
این فوتبالیست خوزستانی گفت: بعد از فروختن امتیاز تیم 
بگیریم.  را  نرسید که مطالباتمان  به مسئولی  ما  نیز دست 
البته وقتی هم تیم داشتیم مشخص نبود با چه کسی طرف 
هستیم. یک روز مربی، یک روز مدیرعامل و یک روز هم 
مسئول دیگر از نظر مالی به بازیکنان کمک می کرد. واقعا 

با حواشی زیادی مواجه بودیم.

حرف های مبهم شهریاری با صدای گرفته:
قراداد نکونام سه ساله است

کاروان استقلال پس از شکست تلخ برابر السد، بامداد امروز 
وارد فرودگاه مهرآباد شد. آبی پوشان که پس از باخت در 
دربی امیدوار به جبران آن نتیجه برابر نماینده قطر بودند، 
نتوانستند انتظارات را برآورده کنند و با ارائه نمایشی ضعیف، 

با دو گل مقابل میزبان خود شکست خوردند.
بامداد  پنج  ساعت  حوالی  آبی ها  هواپیمای  اینکه  وجود  با 
در  حضور  با  خبرنگاران  اما  نشست،  زمین  به  فرودگاه  در 
خروجی ترمینال فرودگاه مهرآباد، موفق به صحبت با احمد 
شرایطی  در  شدند.  باشگاه  مدیره  هیئت  رئیس  شهریاری، 
که او به دلیل بیماری و گرفتگی صدا تمایلی به مصاحبه 

نداشت، اما برابر سوالات رگباری، پاسخ های کوتاهی داد.
بوسنیایی  بازیکن  دو  جذب  بار  نخستین  برای  شهریاری 
انتخاب  پیرامون  صحبت  از  ادامه  در  و  گرفت  گردن  را 
هیئت  رئیس  حال،  این  با  کرد.  خودداری  نکونام  جانشین 
تکلیف  تعیین  برای  جلسه ای  برگزاری  از  استقلال  مدیره 
سرمربی این تیم خبر داد. او حتی با اشاره به قرارداد 1۰۰ 
با  میلیاردی نکونام، آن را مانعی جدی برای فسخ قرارداد 

وی عنوان کرد.

روایت غم انگیز باجوی فوتسال ایران از آخرین ضربه ؛
توپم که به تير خورد، کر و کور شدم

تمام  بلکه  تنها کالیفرنیا،  نه  بود.  فینال جام جهانی 199۴ 
فینال  تماشاگر  تا  کردند  امید صبح  این  به  را  جهان شب 
جام جهانی را میان دو تیم عنوان دار تماشا کنند. فینالی که 
یک سمتش برزیل و سمت دیگرش ایتالیا بود و این روزها، 
شاید کسی نتواند بازیکنان این دو تیم را بیشتر از ۵ نفر نام 
ببرد و مشخصا، فوتبال دوستان شاید روزی فراموش کنند 
که چه تیم هایی و چه اتفاقاتی در جام جهانی 199۴ افتاده 
اما حتی بسیاری از غیر فوتبالی ها ماجرای ساعات تلخ باجو 

را فراموش نخواهند کرد.
مرد ایتالیایی پشت توپ ایستاد، چشم در چشم تافارل شد 
و در هیاهوی رز بول، به یک مرتبه استادیومی که کیپ تا 
متروکه شد.  به یک  تبدیل  داشتند،  هواداران حضور  کیپ 
به  باجو  پنالتی  که  دیدند  وقتی  برزیلی هم  هواداران  حتی 

آسمان زده شده، شوکه شده بودند و توان شادی نداشتند.
با این حال »روبرتو باجو« در کتاب »دری رو به آسمان« 
می نویسد: شما پنالتی می زنید، دروازه بان  شیرجه می زند و 

فقط خدا می داند توپ به کجا می رود! 
با گذشت سال های سال، اکنون شاید این حس و حال را 
همان  او  کند.  درک  کسی  هر  از  بهتر  یوسف خواه  سجاد 
صفر  ثانیه  در  فوتسال،  جهانی  جام  در  که  است  بازیکنی 
برای  ایران  رویاهای  تا  خورد  دروازه  تیرک  به  توپش 

تورنمنت دود شود و به هوا برود! 

نماینده مردم آبادان :

استخر بزرگ خلیج فارس فعال شود
نماینده مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی 
بر ضرورت پایان پروژه هتل ورزش آبادان پس 
1۲ سال تاکید کرد و از وزیر ورزش خواست به 
نفت  صنغت  فوتبال  تیم  از  نفت  وزارت  همراه 
و  گفت  در  مولوی  محمد  سید  شود.  حمایت 
گو با ایسنا با اشاره به نشست با دنیامالی وزیر 
ورزش و جوانان، اظهارکرد: آبادان شهری است 
ای  علاقه  ورزش  به  آن  مردم  گذشته  از  که 
کردم  عنوان  نشست  این  در  و  اند  داشته  ویژه 
که در چنین شهرهایی باید به صورت ویژه به 
مردم  برای  ورزشی  های  زیرساخت  و  امکانات 
ساخت  پروژه  اینکه  عنوان  با  وی  کرد.   توجه 
هتل اختصاصی ورزش آبادان 1۲ سال است رها 
شده، افزود: این پروژه مهم که می تواند نقش 
ویژه ای در ارتقاء گردشگری ایفا کند 1۲ سال 
است با پیشرفت فیزیکی 9۰ درصد به حال خود 
رها شده است و مردم انتظار دارند این پروژه در 
این دولت به سر انجام برسد. مولوی با اشاره به 

فارس  خلیج  المللی  بین  و  بزرگ  استخر  اینکه 
متروکه  و  استفاده  بلا  که  است  سال   ۷ آبادان 
هر  در  استخر  این  داد:  ادامه  است،  مانده  باقی 
باید  و  باشد  نفر   1۰۰ پذیرای  می تواند  سانس 

فعال  به  نسبت  ریال  میلیارد  با تخصیص ۲۰۰ 
اینکه  بیان  با  اقدام شود.  وی  این استخر  کرد 
را  آبی  های  رشته  ایجاد  فرصت  صغیر  اروند 
رود  اروند  فرصت  از  مندی  بهره  گفت:  دارد، 

قایقرانی  رشته  اندازی  راه  با  آبادان  کنار  در 
مجلس  آموزش  کمیسیون  عضو  است.  ممکن 
زمین  تأسیس  درخواست  با  اسلامی  شورای 
افزود:  نیز  ابوشانک  منطقه  در  فوتبال  چمن 
جوانان این منطقه جوانانی مستعد هستند و باید 
زیرساخت لازم  آنان  ورزشی  فعالیت های  برای 
به  اینکه توجه  بیان  با  را فراهم کنیم.  مولوی 
در  ها  اولویت  از  یکی  عنوان  به  بانوان  ورزش 
همه  داد:  ادامه  باشد،  توجه  مورد  ورزش  حوزه 
آبادان  حصر  شکست  سالروز  مناسبت  به  ساله 
مسابقات بین المللی بوکس در آبادان برگزار می 
شد که خواستار این مسابقات در تقویم رسمی 
وزارت هستیم.  نماینده مردم آبادان گفت: تیم 
فوتبال صنعت نفت هویت ورزشی شهر است و 
نیاز  و  است  خوبی  استعدادهای  دارای  تیم  این 
تیم  این  از  ورزش  و  نفت  وزارتخانه های  است 

حمایت جدی  کنند.

واکنش مدير استقلال خوزستان
به فحاشی هواداران ملوان

درباره  توضیحاتی  خوزستان  استقلال  فوتبال  تیم  مدیر 
البرز حاجی  ارائه داد.  حواشی دیدار این تیم مقابل ملوان، 
استقلال  بازی  درباره حواشی  ایسنا،  با  گو  و  در گفت  پور 
خوزستان و ملوان که همراه با فحاشی هواداران تیم میزبان 
و  بودیم  شاهد  را  غیرمعمول  حالت  یک  اظهارکرد:  بود، 
به  فحاشی  به  اقدام  زیادی  دقایق  برای  ملوان  هواداران 
برخی بازیکنان تیم ما داشتند. در واقع تیم خود را تشویق 
نمی کردند و برای دقایقی فقط به تیم ما فحاشی می کردند 
و به تیم داوری فشار می آوردند. او ادامه داد: در ادامه نیز 
فحاشی های یکپارچه آن ها توهین به کل شهر اهواز بود. 
حتی کاپیتان حریف به سمت هواداران شان رفت و از آن ها 
خواست که تشویق کنند اما همزمان هواداران به اهوازی ها 
توهین می کردند. من هم اعتراضی داشتم و عنوان کردم 
استقلال  فوتبال  تیم  مدیر  نیست.  معقول  رفتار  نوع  این 
تمرکز  میزبان  تیم  هواداران  اقدام  این  گفت:  خوزستان 
بازیکنان ما را برهم زده بود که حتی از بازیکنان خواستیم 

درگیر این مسائل نشوند و فقط به بازی توجه داشته باشند. 
عنوان  خوزستان،  استقلال  شرایط  درباره  نیز  ادامه  در  او 
کرد: طبق برنامه ریزی مدنظر باشگاه از عملکرد تیم راضی 
هستیم. البته تیم هنوز با هماهنگی لازم دست پیدا نکرده 
است و فکر می کنم از هفته هشتم به بعد به این هماهنگی 
از نظر نیرو  برسیم زیرا تمام شاکله تیم تغییر کرده است. 
مشکلی نداریم و فقط به زمان نیاز داریم. بازیکنان با کیفیتی 
داریم که البته فقط دیر یه تیم اضافه شدند. حاجی پور بیان 
کرد: معمولا تیم ها چارچوب خود را حفظ می کنند ولی در 
استقلال خوزستان این مهم رقم نخورد؛ سال گذشته باید 
باشگاه به بازیکنان مدنظر و سازمان لیگ اعلام کرد که به 
این نفرات نیاز داریم. وقتی ما آمدیم این نامه را به سازمان 
لیگ ارسال کرده بودند ولی به خود بازیکنان خیر. به همین 
دلیل بازیکنان آزاد بودند و درخواست قرارداد جدید داشتند. 
این موضوع هم انرژی زیادی از باشگاه برای مذاکره گرفت 
برخی  که  این  ضمن  بود.  هزینه بر  باشگاه  برای  هم  و 
بازیکنان با کیفیت را هم در این قضیه از دست دادیم. برای 
لیگ بیست و چهارم مجبور شدیم ۲۰ بازیکن جدید بگیریم 

زیرا چارچوبی از فصل قبل نمانده بود. 

۳۶ سال گذشت ولی ... ؛

روایت تلخ  عجیب ترین  میراث ورزشی کشور

 1۳۶۷ سال  در  آبادان  مهر  پنج  ورزشی  مجموعه  ساخت  کلنگ 
به زمین زده شد؛ ورزشگاهی که با گذشت ۳۶ سال همچنان در 

بلاتکلیفی است.
مجموعه ورزشی ۳۵هزار نفری پنج مهر آبادان با مساحت 9۸هزار 
متر مربع در جاده آبادان اروندکنار واقع شده است؛ کلنگ ساخت 
این مجموعه در سال 1۳۶۷ به زمین زده شد )حتی گفته می شود 
این پروژه مربوط به سال 1۳۵۲ است( و عملیات اجرایی ساخت 
آن نیز از سال 1۳۷۵ آغاز شد اما در ادامه با نظر کارشناسان به 
دلیل مشکلات سازه ای )بتن غیر استاندارد و سازه بی کیفیت ( در 
سال 1۳۸۳ متوقف شد. توقفی که پس از آن هرگز رنگ شروع 
عملیات اجرایی به خود ندید و ساخت مجموعه بارها در سال های 

متمادی به دلایل مختلف متوقف شد.
به گزارش ایسنا، ورزشگاه پنج مهر آبادان از قدیمی ترین پروژه های 
نیمه کاره ورزشی کشور محسوب می شود؛ ورزشگاهی که قرار بود 
با حضور هواداران پرشور آبادانی ها روزهای خوبی را برای فوتبال 
دل  بر  بزرگ  حسرت  همچون  سال هاست  بزند،  رقم  شهر  این 

علاقه مندان به فوتبال و ورزش این شهر باقی مانده است.
آبادان به عنوان  سال 1۳۶۷ که کلنگ ساخت مجموعه ورزشی 
که  نمی کرد  تصور  زده شد، هیچکس  زمین  به  مهر   ۵ ورزشگاه 
بعد از گذشت ۳۶ سال این مجموعا هنوز نیمه کاره باقی مانده 
و جوانان  وزرای مختلف ورزش  دوران  در  ورزشگاهی که  باشد، 
مقرر  ورزش خوزستان  اداره کل  بر مسند  مدیران مختلف  نیز  و 
بود، اقداماتی جهت بازسازی یا تخریب آن و تبدیل به یک زمین 
تمرینی یا ورزشگاهی جدید صورت بگیرد اما حتی هزینه تخریب 

به صورتی بود که این ورزشگاه را در بلاتکلیفی محض فرو برد.
حتی سال 9۳ نیز مدیرکل وقت ورزش و جوانان آبادان که از اتمام 
این پروژه کاملا ناامید بود، عنوان کرده بود »چند سال پیش کار 
مطالعاتی، پژوهشی و تحقیقاتی بر روی این ورزشگاه به دانشگاه 
شهید چمران اهواز سپرده شد که پس از آن تیم تحقیقاتی این 
و  کرد  اعلام  را  ورزشگاه  این  بازسازی  امکان  وجود  دانشگاه 

متعاقب آن، نوسازی در بخش هایی از این ورزشگاه آغاز شد.
او همچنین گفته بود »تخصیص اعتبارات اندک و قطره چکانی 
به حجم  توجه  با  ورزشگاه  این  تکمیل  و  نوسازی، ساخت  برای 

بالای کار مور نیاز، جوابگو و مقرون به صرفه نیست و با توجه 
به کمبود اعتبارات و تخصیص اعتبارات اندک آن هم، امیدی به 
اتمام کار ساخت این ورزشگاه حتی تا 1۰ سال آینده نیز نیست.«

البته با گذشت سال ها بلاتکلیفی این پروژه و آمد و رفت وزیران 
مختلف به آبادان، این روزها خبرهایی در خصوص تعیین تکلیف 
ورزشگاه پنج مهر آبادان به گوش می رسد و شاید این ورزشگاه در 

سال های آینده شکل و شمایل جدید به خود بگیرد.
حمید سجادی وزیر وقت ورزش و جوانان در بازدید ۳1 فروردین 
ماه سال 1۴۰1 خود از این استادیوم نیمه رها شده بازدید کرد که 
در آن مقطع گفته می شد »فرآیند عملیات اجرایی این استادیوم 
از سال 1۳۶۷ آغاز شده ولی این استادیوم به دلیل اجرای بتن با 
آب نامناسب و شور، بتن سازه بی کیفیت و تیر و ستون های بتنی 
در حال تخریب است. نتیجه مغزه و نمونه های آزمایشگاهی نیز 
وجود  آن  ترمیم  یا  پروژه  از  برداری  بهره  امکان  دهد  نشان می 
نداشته و تخریب سازه ضروری است که جهت تخریب و احداث 

مجدد نیاز به ۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار است.«
البته در سال در سال 9۵ نیز که وزیر سابق ورزش و جوانان از 
این استادیوم بازدید داشت، در آن سال وزیر اعلام کرد »قرار شده 
است با همکاری منطقه آزاد اروند و بخش خصوصی این ورزشگاه 
مجددا بازسازی شود«؛ که البته اتفاق خاصی در این زمینه برای 

ورزشگاه رقم نخورد.
اداره ورزش  رییس  علیرضا شکیب  نیز  در خردادماه سال 1۴۰1 
آبادان درباره وضعیت ورزشگاه پنج مهر گفته بود »بر  و جوانان 
اساس مصوبه کارگروه توسعه شهرستان های آبادان و خرمشهر،در 
مرحله اول مبلغ ۷۰ میلیارد ریال برای تخریب بخش خطر آفرین 
این ورزشگاه در نظر گرفته شده است. همچنین عملیات تخریب 
و بازسازی سکوهای ورزشگاه پنج مهر آبادان در مدت سه سال 
پیش بینی شده و این اعتبار تا ۳۰۰ میلیارد ریال در مراحل بعدی 

قابل افزایش است.«
۲۸ بهمن 1۴۰۲ نیز کیومرث هاشمی وزیر وقت ورزش و جوانان 
در بازدید از ورزشگاه پنج مهر شهر آبادان، »دستور تشکیل تیم 
مشاوره برای بررسی مشکلات آن را صادر کرد« ولی پس از آن 

مشخص نشد که تیم مشاوره ای تشکیل شد یا خیر.
عنوان  خوزستان  ورزش  مدیرکل  تمیم  بنی  نیز   1۴۰۲ مهرماه 
خوزستان  استان  به  جمهوری  ریاست  سفر  مصوبات  »از  کرد 
تخریب  یا  ورزشگاه جدید  احداث یک  برای  تومان  میلیارد   ۲۰۰
آبادان در نظر گرفته شد و قرار شد  و بازسازی استادیوم ۵ مهر 
مشاور بگیریم که بدانیم با این مبلغ اعتبار انجام کدام کار بهتر و 

به سود مردم خواهد بود.«
و  شده  رها  نیم  پروژه  این  ماندن  معطل  و  بلاتکلیفی  ادامه  در 
قدیمی کشور، در سفر سال گذشته ریاست جمهوری )شهید آیت 
الله رییسی( به استان خوزستان، اعتبار ۲۰۰ میلیارد تومانی برای 
 1۰۰ مبلغ  نیز  پیش  ماه  یک  که  شد  گرفته  نظر  در  پروژه  این 
احداث  و  آبادان  مهر   ۵ ورزشگاه  تخریب  برای  تومان  میلیارد 

ورزشگاه جدید به اداره کل ورزش خوزستان ابلاغ شد.
اداره کل ورزش و جوانان خوزستان  امین دارابی معاون عمرانی 
نیز به ایسنا، گفت: باتوجه به اختصاص بودجه برای این پروژه، در 
خواست تعیین مشاور جهت تخریب و احداث یک ورزشگاه مدرن 
در محل همین ورزشگاه را داشته ایم. ادامه ساخت این ورزشگاه 
منطقی نیست زیرا طبق روایات حتی کلنگ زنی آن مربوط به دهه 
۵۰ است و حتی اگر در دهه ۶۰ نیز کلنگ زنی شده باشد، مطمئنا 
این ورزشگاه طبق استانداردهای همان زمان ساخته شده است، در 

حالی که اکنون الزامات AFC تغییر پیدا کرده است.
او ادامه داد: البته در حال حاضر زمین چمن ورزشگاه فعال است و 
تیم های محلی از آن استفاده می کنند. حتی دو سه سال پیش نیز 
تیم های ذوب آهن و استقلال هم در این زمین تمرین داشته اند. 
برای  ورزشگاه  تخریب  هنگام  چمن  زمین  این که  حال  هر  به 
ساخت مجدد یا هر تصمیم دیگر تخریب شود یا نشود بستگی به 
نظر مشاور طرح خواهد داشت اما دیگر بخش های ورزشگاه مانند 

سکوها قابل استفاده نیستند.
شواری  مجلس  در  آبادان  مردم  نماینده  مولوی  محمد  همچنین 
درخصوص  پیگیری  به  اشاره  با  ایسنا،  با  وگو  گفت  در  اسلامی 
تعیین تکلیف ورزشگاه ۵ مهر آبادان در دیدار با وزیر ورزش، گفت: 
از محل اعتبارات سفر شهید آیت الله رییسی به استان خوزستان 
مقرر شد ، 1۰۰ میلیارد تومان به این پروژه اختصاص پیدا کند که 

واقعا این مبلغ کفاف اجرای اساسی کار را نمی دهد. 
او ادامه داد: به همین منظور نیز از وزیر ورزش درخواست کردم 
ابتدا مطالعات دقیق برای بهسازی پروژه صورت بگیرد که وزیر 
هم پذیرفت اعتباری جداگانه جهت کار مطالعاتی پروژه تصویب 
شود. ضمن این که وزیر تاکید داشت که باید جلسه ای بین وزارت 
ورزش، وزارت نفت و دبیرخانه مناطق آزاد کشور تشکلیل شود و 
اعتباری اضافه بر اعتبار 1۰۰ میلیارد تومانی به پروژه اختصاص 

پیدا کند تا کار به صورت واقعی انجام شود.
مولوی عنوان کرد: در گذشته نیز به صورت مکرر پیگیر وضعیت 
ورزشگاه ۵ مهر از وزارتخانه های مختلف به ویژه وزارت ورزش 
این پروژه یک پروژه بزرگ است که قدیمی ترین پروژه  بوده ام؛ 
می تواند  پروژه  تکمیل  می شود.  محسوب  نیز  کشور  کاره  نیمه 
بخشی از کمبود فضای ورزشی برای تیم های فوتبال شهر آبادان 
ویژه  توجه  مهم  این  به  ورزش  وزارت  امیدوارم  کند.  مرتفع  را 
داشته باشد و پس از سال ها شاهد تکمیل این ورزشگاه و استفاده 

علاقه مندان به فوتبال از آن باشیم.
بی برنامگی  از  سمبلی  بتوان  را  آبادان  مهر  پنج  ورزشگاه  شاید   
به زیرساخت ورزشی دانست که در تمام  و بی توجهی مسئولان 
سال های بلاتکلیفی می توانست مامن امن نوجوانان و جوانان شهر 
آبادان و حتی خرمشهری ها باشد. ورزشگاهی که ۳۶ سال است، 
هرگز نتوانسته مملو از جمعیت و محل پایکوبی و طنین انداز شدن 

صدای هل هله هواداران پرشور فوتبال در آبادان باشد.


